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بانک شهر عضو متولی ریال دیجیتال 
شد

مدیرامور سیستم های بانکی بانک شهر گفت: با 
موافقت بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، این 
بانک به عنوان عضو متولی ریال دیجیتال معرفی 

شد.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، سیدعباس 
نوربهاء در همین رابطه افزود: عضویت در پروژه 
ریال دیجیتال به دو صورت متولی و عضو عادی نزد 
بانک مرکزی بوده که عضو متولی دارای ویژگی تایید 
تراکنش ریال دیجیتال و توسعه قرارداد هوشمند 
را داشته و راسا امکان ارائه خدمات مرتبط با کیف 
ریال دیجیتال و کاربر را دارا خواهد بود. نوربهاء 
تصریح کرد: بانک شهر از آبان ماه سال گذشته 
آمادگی خود را جهت همکاری در این پروژه ریال 
بانک مرکزی  به  متولی  عنوان عضو  به  دیجیتال 
جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد که پس از تایید 
آن بانک، بانک شهر به عنوان عضو متولی ریال 
دیجیتال معرفی شد. وی با بیان اقدامات صورت 
گرفته در راستای عضویت بانک شهر، گفت: مرحله 
اول پیاده سازی کیف پول عادی و تجاری به صورت 
پایلوت و در محیط تستی شبکه برنای بانک مرکزی 
را  مرکزی  بانک  تایید  و  انجام  مهم  این  که  بوده 
نیز گرفت. در ادامه محیط عملیاتی این پروژه نیز 
پیاده سازی و هم اکنون آماده بهره برداری است. 
مدیرامورسیستم های بانکی بانک شهر عنوان کرد: 
است  نوین  مفهومی  مرکزی  بانک  دیجیتال  پول 
که به ارز دیجیتالی که بانک مرکزی آن را منتشر 
برخی  در  پول  نوع  این  دارد.  است، دلالت  کرده 
از کشوری های جهان مورد استفاده قرار گرفته و 
برخی دیگر نیز در حال تحقیق و آزمون بر روی آن 
هستند. نوربهاء ادامه داد: بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران نیز این مراحل را پشت سرگذاشته 
و در حال ارائه آن با نام ریال دیجیتال بوده و به 
عنوان یکی از بانک های مرکزی دنیا، این نوع پول را 
منتشر می کند. مدیرامورسیستم های بانکی بانک 
شهر خاطرنشان ساخت: ریال دیجیتال از طریق 
بانک های عامل توزیع شده و این بانک ها باید نرم 
افزارهای لازم را توسعه دهند تا این پول برای کابران 
قابل استفاده باشد؛ خوشبختانه این مهم در بانک 
شهر و در راستای تحقق شعار "نوآوری در خدمت" 

به مشتریان ارائه خواهد شد.

سرپرست بانک سینا:
داده های »مرکز ارتباط با مشتریان« 

بانک سینا در ارتقای کیفیت تجربه 
مشتری و اصلاح فرآیندها اثرگذار است

از  بازدید  نخستین  در  سینا  بانک  سرپرست 
با  ارتباط  مرکز  از  سینا،  بانک  ستادی  واحدهای 
و  دغدغه ها  جریان  در  و  کرد  بازدید  مشتریان 

موضوعات مطروحه مشتریان بانک قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، علی ابدالی 
گفت: مرکز ارتباط مشتریان، به عنوان خط مقدم و 
پیشگام در تعامل با مشتریان، نقش اثرگذاری در 
تقویت جایگاه و برند بانک و افزایش رضایتمندی 
مشتریان دارد. وی گفت: مرکز ارتباط با مشتریان 
به عنوان نقطه تماس و مرجع ارتباط مستقیم و 
بدون واسطه مشتریان با بانک، در شناخت نیازها 
و خواسته های مشتری، نقش تعیین  کننده ای دارد 
و ضروری است نقطه نظرات مشتریان از طریق 
این مرکز به سرعت به واحدهای اجرایی و عملیاتی 
بانک منتقل شده و به آن پاسخ داده شود تا به 
بهبود تجربه مشتری و اصلاح فرآیندها کمک کند.

ابدالی با اشاره به اینکه مشتریان در تمام ساعات 
شبانه روز، نخستین مرجع پاسخگویی را مرکز ارتباط 
است  لازم  کرد:  تصریح  می دانند،  مشتریان  با 
کارکنان این مرکز از بخشنامه ها و فرآیندهای جاری 
به  را  اطلاعات خود  و  داشته  کامل  آگاهی  بانک 
صورت مداوم و مستمر،  به روز کنند تا به تمامی 
پرسش های مشتریان به طور کامل پاسخ داده شود.

مرکز  داده های  افزود:  سینا  بانک  سرپرست 
ارتباط با مشتریان بانک می تواند اطلاعات کاملی 
از رفتار مشتریان در قبال استفاده از محصولات 
و خدمات بانک ارائه کند که در اصلاح فرآیندها و 
اخذ تصمیمات در جهت جلب حداکثری رضایت 

گروه های مشتریان، مؤثر واقع شود.
وی ضمن تشکر از زحمات همکاران این مرکز در 
پاسخگویی تمام وقت و برخط به مشتریان، بر حفظ 
وضعیت فعلی پایین بودن میانگین مدت انتظار 

مشتریان در تماس با مرکز تأکید کرد.

 با امضای الحاقیه تفاهم نامه با صندوق 
نوآوری و شکوفائی

جدیدترین تمهیدات بانک 
صادرات ایران برای پشتیبانی از 

دانش بنیان ها اعلام شد

مدیرعامل بانک صادرات ایران در نشستی با 
مدیرعامل و مدیران صندوق نوآوری و شکوفائی 
و همزمان با امضای الحاقیه تفاهم نامه با این 
صندوق، گفت: تمایل داریم بانک صادرات ایران 

بانک اصلی حامی دانش بنیان ها باشد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، 
تفاهم نامه توسعه همکاری بانک صادرات ایران و 
صندوق نوآوری و شکوفائی در نشستی با حضور 
محسن سیفی مدیرعامل بانک صادرات ایران و 
مدیران ارشد این بانک و همچنین محمدصادق 
این  هیئت  عامل  رئیس  و  مدیرعامل  خیاطیان 
صندوق به امضا رسید و پیشنهادات و راهکارهای 
در  دانش بنیان  شرکت های  مالی  تأمین  بهینه 
مورد  مردم«  مشارکت  با  تولید  »جهش  سال 

بررسی قرار گرفت.
محسن سیفی در این نشست ضمن تقدیر 
در  شکوفایی  و  نوآوری  صندوق  تلاش های  از 
حمایت از دانش بنیان های کشور گفت: همکاری 
و تعاملات بسیار خوبی بین دو مجموعه بانک 
شکوفایی  و  نوآوری  صندوق  و  ایران  صادرات 
وجود دارد. هدف از برگزاری این نشست، تدوین 
نقشه  راهی برای توسعه همکاری های مشترک 
در جهت حمایت حداکثری از دانش بنیان های 
کشور است. تلاش می کنیم با همکاری صندوق 
نوآوری و شکوفایی، در راستای کمک به تحقق 
شعار سال، ابزارهای مشترکی را تعریف کنیم که 

همه از منافع آن بهره مند شوند.
 او با اشاره به پیشرو بودن بانک صادرات ایران 
در عملیاتی شدن برات، چک، سفته و سامانه 
برای  بانک  این  جدی  عزم  الکترونیک،  توثیق 
تبدیل شدن به بانک اصلی حامی دانش بنیان ها 
بانک صادرات  افزود:  تاکید قرار داد و  را مورد 
بسته  بانک،  نخستین  و  تنها  عنوان  به  ایران 
کامل اسناد تجاری الکترونیکی در اختیار دارد و 
می توانیم در همکاری مشترک با صندوق نوآوری 
و شکوفایی با استفاده از این ابزارها، مدل هایی 

ویژه دانش بنیان ها، طراحی کنیم.
مدیرعامل بانک صادرات ایران با بیان اینکه 
زیست بوم نوآوری کشور رونق مناسبی پیدا کرده 
از مشکلات کشور  اظهار کرد: بسیاری  است، 
به دانش بنیان ها حل نمی شوند  اعتماد  با  جز 
لذا تلاش می کنیم بانک صادرات ایران در کنار 
کشور  مشکلات  حل  در  بتواند  دانش بنیان ها 

سهیم باشد.
فرد  به  منحصر  ظرفیت های  به  اشاره  با  او 
شعب خارجی بانک صادرات ایران،  برای حل 
نیازهای ارزی این شرکت ها نیز اعلام آمادگی کرد 
و افزود: در حوزه تأمین مالی ارزی دانش بنیان ها 
ایران  صادرات  بانک  نیز  کشور  از  خارج  در 

می تواند نقش آفرینی خوبی داشته باشد.
صندوق  رییس  همچنین  نشست  این  در 
نوآوری و شکوفایی با اشاره به فروش ۷۰ هزار 
در  دانش بنیان  شرکت های  تومانی  میلیارد 
سال گذشته، گفت: شرکت های دانش بنیان با 
رقم های کوچک، ارزش افزوده های بسیار بالایی 

خلق کرده اند
صندوق  رییس  خیاطیان،  محمدصادق 
بیان  با  نشست  این  در  شکوفایی  و  نوآوری 
کشور  بانکی  شبکه  با  خوبی  همکاری  اینکه 
برای تأمین مالی شرکت های دانش بنیان شکل 
شرکت های  نقش  آفرینی  گفت:  است،  گرفته 
دانش بنیان در اقتصاد کشور بسیار جدی است. 
سهم دانش بنیان ها از GDP درحال حاضر ٢.٧ 
درصد است و هدف گذاری تا پایان برنامه هفتم، 
از  یکی  است.  درصد   ٧ به  سهم  این  رساندن 
ارکان مهم تحقق این هدف، بحث تأمین مالی 

دانش بنیان ها است.
ضمن  شکوفایی  و  نوآوری  صندوق  رییس 
اشاره به حمایت های جدی و همیشگی رهبر 
سیزدهم  دولت  همچنین  و  انقلاب  معظم 
نظام  از  انتظارات  بیان  به  دانش بنیان ها  از 
بانکی در حمایت از دانش بنیان ها پرداخت و 
کار  پای  بانکی کشور هم  تصریح کرد: شبکه 
دانش بنیان ها بوده است. شاید یک دهه قبل، 
بیشتر به رشد تعداد شرکت های دانش  بنیان 
از  زیست بوم  این  اکنون  اما  می کردیم،  فکر 
بلوغ بسیار خوبی برخوردار است و نزدیک به 
١٠ هزار شرکت دانش بنیان در کشور فعالیت 
به  فعالیت ها  باید  اکنون  بنابراین  می کنند؛ 
دنبال  اولویت  تعیین  با  و  هدفمندتر  شکل 

شود.
رییس صندوق نوآوری و شکوفایی همچنین 
می توانیم  مشترک  همکاری  قالب  در  گفت: 
کشور  دانش بنیان  حوزه  در  را  خوبی  اتفاقات 
رقم بزنیم. امیدواریم بحث تعهدات تبصره ١٨ 
به زودی تکمیل شود. همچنین در راستای شعار 
سال ١٤٠٣ و بسته ای که در صندوق نوآوری و 
شکوفایی در این حوزه تدارک دیده شده است، 
امیدواریم همکاری خوبی با بانک صادرات ایران 

در زمینه اوراق صکوک شکل بگیرد.
بانک  هیئت مدیره  عضو  راد،  اقبالی  مهدی 
با اشاره به  این نشست  نیز در  ایران  صادرات 
سبقه بیش از ٧٢ سال خدمات بانک به فعالان 
ابزارهای  از  استفاده  کشور،  مردم  و  اقتصادی 
اعتباری برای کمک به شرکت های دانش بنیان را 
راهکار مناسبی در کنار پرداخت تسهیلات نقدی 
در سال جاری عنوان کرد و بر تداوم حمایت این 
بانک از صندوق نوآوری و شکوفائی و شرکت های 

دانش بنیان تاکید کرد.
معاونان امور شعب، طرح و برنامه، اعتبارات 
و دستیار مدیرعامل در امور بین الملل نیز در این 
جلسه نسبت به ارائه گزارش و نقطه نظرات خود 

اقدام کردند.

اردیبهشت هم آمد و چینی ها نیامدند. در حالی که 
گفته می شد از ابتدای اردیبهشت ۱۴۰۳ چینی ها به بازار 
مسکن ایران ورود پیدا می کنند که حالا با وجود گذشت 

۱۴ روز از اردیبهشت ماه، هیچ اتفاقی نیفتاده است.
پاییز سال گذشته خبری به نقل از معاون معماری 
و شهرسازی شهرداری تهران منتشر شد و او اعلام کرد 
که قرار است چینی ها در بازار مسکن به خصوص بافت 
فرسوده اقدام به ساخت مسکن به صورت کلید به کلید 
کنند و فرآیند مذاکره با شرکت های ساختمانی چینی، 
 صرفا با سازندگان بخش خصوصی این کشور بوده و 

هنوز توافق یا قرارداد نهایی صورت نگرفته است.
مدتی پس از آن نیز وزارت راه و شهرسازی و در راس 
آنها مهرداد بذرپاش اعلام کرد که چینی ها پیشنهادات 
متعددی در وزارتخانه به ما دادند و در چندین مورد 
با هم توافق کردیم. هدفگذاری وزارت راه و شهرسازی 
آوردن سرمایه خارجی در بخش ساختمان و مسکن 

است و به دنبال جذب سرمایه خارجی هستیم.
اما امروز و با وجود با گذشت یک ماه و نیم از سال 
۱۴۰۳، هنوز به طور مشخص درباره ورود چینی ها به 
نوسازی بافت فرسوده و این که این طرح در چه مراحلی 
از  پیش  اگرچه  است.  نشده  اطلاع رسانی  دارد،  قرار 
این محمدرضا رضایی کوچی، رییس کمیسیون عمران 
مجلس پیشتر اعلام کرده بود که چینی ها از اردیبهشت 

ماه وارد بازار مسکن ایران خواهند شد.
چرا چینی ها به بازار مسکن نیامدند؟

فرشید پورحاجت، عضو کانون سراسری انبوه سازان 
مسکن در گفت وگو با خبرآنلاین در همین خصوص 
می گوید: در رابطه با آمدن چینی ها، ما از روز اول 
در  صحبت هایی  یک  نداریم.  اطلاعی  گفتیم  هم 
رسانه شد، اما کسانی که این صحبت ها را کردند، 
امروز باید پاسخ دهند که علت نیامدن چینی ها چه 

بوده است.
این که  است،  بدیهی  که  آنچه  اما  می افزاید:  وی 
بنگاه های اقتصادی در تمام دنیا ابتدا بازاریاب های خود 
را به کشورها می فرستند تا بررسی های کافی را انجام 
می دهند. به عبارتی، ریسک و شرایط سرمایه گذاری 
در هر کشوری را بررسی می کنند و آن زمان تصمیم 
می گیرند سرمایه گذاری کنند و یا این که فعالیت نداشته 

باشند.
این کارشناس اقتصادی تصریح می کند: در هر صورت 
باید ببینیم که چینی ها در حال بررسی شرایط هستند 
یا خیر. اما اساس و موضوعیت داستان این است که 
در  امروز  کشور،  بخش خصوصی  فعال  به عنوان  ما 
شرایطی قرار داریم که فعالیت مان با مخاطرات جدی 
روبه روست و تولید و عرضه مسکن در کشور، شرایط 

خوبی را دنبال نمی کند.

پورحاجت عنوان می کند: حالا من نمی دانم دولت 
چه سیاست هایی را می خواهد برای آن بخش که قرار 
است در کشور فعالیت کند، فراهم کند. هم اکنون در 
کشور نه به لحاظ تکنولوژی و نه از نظر نیروی انسانی، 
مشکلی برای بخش خصوصی برای فعالیت نداریم، اما 
شرایط بابت سرمایه گذاری بخش خصوصی در وضعیت 
مناسبی نیست. وی متذکر می شود: من بارها گفته ام 
که ریسک سرمایه گذاری در کشور به شدت بالا رفته، 
ساختارهای حاکم بر نظامات اداری به شدت تیره و تار 
است، دستگاه های خدمات رسان به هیچ وجه پای کار 
نیستند و فقط شعار می دهند و هیچ خدمت مناسبی را 
برای بخش خصوصی ارائه نمی شود. شوربختانه این که 
این دستگاه ها فقط به عنوان بنگاه های دریافت مبالغ 
ریالی عرضه اندام می کنند و خدمت مناسبی هم ایجاد 

نمی شود.

حبس یک ساله سرمایه بخش خصوصی
ادامه  در  مسکن  انبوه سازان  سراسری  کانون  عضو 
تهران  شهرداری  اول  بار  را  چینی ها  بحث  می گوید: 
عنوان مطالبه  به  تهران  به شهرداری  ما  کرد.  مطرح 
بخش خصوصی چندین بار گفته ایم که زمان صدور 
پروانه های ساختمانی در کشور بین ۶ ماه تا یک سال 
در بهترین شرایط است. این ۶ ماه تا یک سال بهترین 
دوران برای فعال بخش خصوصی است که می خواهد 
پروژه ای را تعریف کند. پورجاحت می افزاید: آیا نمی شد 
زمان صدور پروانه های ساختمانی کاهش پیدا کند؟ 
آیا نمی شد برنامه ریزی کنیم که یک سال سرمایه های 
بخش خصوصی کشور، در لابی و دیوان سالاری های 
اداری نگذرد؟ آیا نمی شد که بگیر و ببندهای غیرضروری 
در حوزه صنعت و ساختمان کاهش پیدا کند و تولید 

مسکن کشور افزایش یابد.

یک سال سرمایه های  این گونه  می شود:  متذکر  وی 
بخش خصوصی در دیوان سالاری های ناکارآمد بخش 
دولتی قفل می شود و کسی هم خیالش نیست که 

چنین اتفاقی می افتد.
وی عنوان می کند: حالا سوال این است که چینی ها 
که می خواهند بیایند سرمایه گذاری کنند، آیا آن ها هم 
مشمول زمان پروانه های ساختمانی یک ساله هستند 
ناکارآمدی یک  این کشورهای هم گرفتار  آیا  یا خیر؟ 

سازمانی می شوند که فقط منافع خود را نگاه می کند؟
وی تصریح می کند: ما در حال حاضر مشکلی در 
رابطه با تولید مسکن در کشور نداریم؛ موضوع اصلی 
این است که دیوان سالاری و مشکلات سرمایه گذاری 
در بخش مسکن و ساختمان بسیار سخت شده است و 
گره این کار هم به راحتی توسط دولت باز می شود، اما 

عزمی در این خصوص مشاهده نکردم.

بازار طلای تهران دوباره شاهد اعتراض بخشی از فعالان این صنف 
در هفته گذشته بود؛ برخی از طلافروشان می گویند مگر ما عامل 
تورم هستیم که باید مالیات بدهیم؟ چرا دولت موجب فرار سرمایه ها 

شده است!
به گزارش مهر هفته گذشته طلا فروشان بازار تهران دوباره دست به 
اعتراض زده و نسبت به ثبت اموال خود در سامانه جامع تجارت که 

مقدمه اجرای مالیات بر عایدی سرمایه اسست واکنش نشان دادند.
نادر بذرافشان رئیس اتحادیه سازندگان و فروشندگان طلا و جواهر 
تهران در گفت و گو با خبرنگار مهر، در مورد علت اعتراض طلافروشان 
اظهار کرد: سامانه جامع تجارت از قبل فعال بود اما در مورد عملکرد آن 
ابهاماتی برای صنف طلا وجود داشت که زمستان پارسال مقرر شد ثبت 
اطلاعات و سرمایه در سامانه جامع تجارت تا ۳ ماه به تعویق بیفتد تا 
اگر نیاز به اصلاح بود این اصلاحات صورت گیرد. در این زمینه جلسات 
متعددی با مسؤولین ذی ربط برای حل مشکلات داشتیم اما دولت هیچ 
گونه اقدامی برای رفع مشکلات صنعت ما نکرد. بر همین اساس هم 

فعالان صنف طلا اعتراضاتی نسبت به این موضوع داشتند.
وی افزود: فعالان صنف و صنعت طلا نسبت به ثبت سرمایه، امنیت 
سامانه و صدور فاکتورها اعتراض دارند زیرا در آخرین جلسه ای که در 
وزارت کشور داشتیم قرار بود سامانه جامع تجارت و سامانه امور مودیان 
به صورت یکپارچه در یک سامانه فعالیت کنند و ثبت فاکتور انجام 
دهند اما در این ۳ ماه هیچ اتفاقی نیفتاد و مسؤولین هم اعلام کردند 

که به طور کلی امکان تجمیع وجود ندارد.
بذرافشان تصریح کرد: این در حالیست که با وضع فعلی برای فعالان 
صنف و صنعت طلا سردرگمی به وجود آمده است؛ به عنوان نمونه 
ثبت فاکتورهای الکترونیکی در سامانه امور مودیان به صورت ریال 

و در سامانه جامع تجارت به صورت وزن است. همچنین در سامانه 
امور مودیان ثبتکارت ملی الزامی نیست اما در سامانه جامع تجارت 
ثبت کد ملی الزامی است. وی ادامه داد: از سویی دیگر فعالان صنف 
طلا نگران هستند که در آینده بحث مالیات بر عایدی سرمایه مشمول 
آنها هم بشود. رئیس اتحادیه سازندگان و فروشندگان طلا و جواهر 
تهران تاکید کرد: فعالان این بخش نسبت به شفاف سازی مشکلی 
ندارند و همکاری های لازم را هم انجام می دهند اما تعدد این سامانه ها 
و ناهماهنگی نهادها در مورد رفع این مشکل موجب اعتراض فعالان 
صنف و صنعت طلا و جواهر شده است. وی یادآور شد: جلساتی 
با حضور نمایندگان استانداری، بسیج اصناف، اتاق اصناف و وزارت 
صمت داشتیم اما اعلام کردند که قانون باید اجرا شود؛ اما لازم است 
مسؤولین نسبت به اصلاح این رویه اقدام کنند زیرا امسال سال جهش 
تولید با مشارکت مردم است اما صنعت طلا که پارسال هم مشکلات 
زیادی داشت از ابتدای امسال دچار بحران شدیدی شده و ممکن است 

شرایط مالی تولیدکنندگان طلا بحرانی شود.
بذرافشان گفت: ۵۰۰ هزار نفر در صنعت طلا مشغول به کار هستند 
و ۷۰ هزار نفر فعال صنفی داریم. ما ۳ ماه پیش به فعالان امید دادیم 
که این ماجرا را پی گیری می کنیم و پی گیری ها را انجام دادیم ولی 
خروجی نداشت. وی یادآور شد: بازار راکد است و خریداری نیست 
و با اجرای این دست از قوانین، اعتراض پیش می آید. فعالان صنف 
و صنعت طلا از دیروز واحدهای خود را تعطیل و نیمه تعطیل کردند.

مالیات ۹ میلیون تومان طلافروشان در سال ۱۴۰۲
سخنگوی سازمان مالیاتی اخیراً در گفت وگویی تلویزیونی اعلام کرده 
که مالیات طلافروشان در یک سال گذشته آنچه که ابراز کردند به طور 

میانگین ۹ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان بوده است.
مالیاتی که طلافروشان در ماه  بنابراین  باشد  این رقم درست  اگر 

پرداخت کرده اند به طور میانگین ۸۰۰ هزار تومان است.
پرداخت  کارمندان  و  کارگران  که  مالیاتی  کنار  در  را  رقم  این  حالا 
می کنند بگذارید. وقتی موقع بررسی افزایش حقوق کارگران می شود 
دولت مدعی است اگر حقوق کارگان بالا رود تورم بالا خواهد رفت 
که  می شود  تعیین  گونه ای  به  کارگان  دستمزد  رقم  همواره  بنابراین 

هشتشان گرو نهشان است.
سامانه جامع تجارت چیست؟

سامانه جامع تجارت سامانه مربوط به ثبت سفارشات کالا و در جهت 
تسریع امور صادرات و واردات است. این سامانه نوعی رابط بین تجار و 

بازرگانان با دستگاه های ذی ربط جهت انجام کارهای تجاری بین المللی و 
سرعت بخشیدن به کارهای تجاری است.

در بخشی از این سامانه ضوابط اختصاصی گروه کالایی فلزات گرانبها 
و گوهرسنگ و صدور صورتحساب الکترونیکی از طریق سامانه مودیان 
پیش بینی شده که صنف طلافروشان زیر بار ثبت اطلاعات خود در 

آن نمی رود.
بر اساس تبصره چهار ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، ثبت 
معاملات انواع طلا اعم از آب شده، شمش، مسکوکات و مصنوعات در 
سامانه جامع تجارت الزامی در نظر گرفته شد؛ این موضوع در حالی 
که از سال گذشته مطرح بود، اما از نیمه دوم سال گذشته جدی تر و 
از اواخر آذر ماه به صورت رسمی اعلام شد؛ همچنین تاکید شد که از 
ابتدای دی ماه، تخلف از ضوابط مذکور، موجب محکومیت به ضبط کالا 

و پرداخت جریمه برابر ارزش کالا خواهد شد.
قانون ثبت مشخصات و اطلاعات خریدار و فروشنده در سامانه 
جامع تجارت )ذیل تبصره ۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق ارز(، از سال 
گذشته لازم الاجرا شده، اما به دلایل مختلف که نیازمند آموزش های 
لازم بود تا دوم آبان ماه امسال نیز به تعویق افتاد؛ براین اساس بایستی 
واحدهای صنفی در سامانه جامع تجارت ثبت نام و اطلاعات معاملات 
خود در هر حوزه و تمام مشخصات خرید و فروش، خریدار، فروشنده 

و سرمایه اولیه فروشنده را ثبت می کردند.
اواسط دیماه سال قبل بود که مسؤولان وزارت صمت و سازمان امور 
مالیاتی برای اجرایی شدن این قانون سه ماه زمان در نظر گرفتند تا دو 
سامانه جامع تجارت و مودیان با هم مرتبط شوند، زمان سه ماهه سپری 
شد، اوایل فروردین امسال هم این قانون از طریق ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز برای اجرا به وزارت صمت ابلاغ شد. باوجود همه اینها، اما 
هنوز ابهاماتی در اجرای این ضوابط برای صنف طلافروشان وجود دارد 

و به همین دلیل از ورود به این سامانه خودداری می کنند.
صنف طلا و جواهر کشور با تکیه بر آنچه »ابهامات سامانه جامع 
تجارت« می خوانند، می گویند چرا بایستی سرمایه خود را در این سامانه 
ثبت و اطلاع رسانی کنند؟ بنابراین آنگونه که گفته می شود ۷۰ درصد از 
فعالان این صنف هنوز وارد این سامانه نشده اند. حالا با وجود به تعویق 
افتادن سه ماهه برای اجرای ثبت معاملات طلا در سامانه جامع تجارت 
هنوز فعالان این صنف معتقدند که اجرای این امر، به نفع صنعت 
نخواهد بود و در صورت اجرایی شدن از این صنف و صنعت کناره گیری 

خواهند کرد.

حضور چینی ها در بازار مسکن منتفی است؟

سرمایه های بخش خصوصی اسیر ناکارآمدی بخش دولتی
گروه اقتصاد - عضو کانون سراسری انبوه سازان مسکن می گوید: این گونه یک سال سرمایه های بخش خصوصی در دیوان سالاری های ناکارآمد بخش دولتی 

قفل می شود و کسی هم خیالش نیست که چنین اتفاقی می افتد.

وشان به پرداخت مالیاتواکنش طلافروشان به مالیات برعایدی سرمایه دلیل اعتراض طلافر
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مدیرکل کسب و کار سازمانی همراه اول با اشاره به سه لایه کسب و کاری این اپراتور عنوان 
کرد: طی سالیان اخیر با توجه به ترسیم ماموریت »تحقق رویای دیجیتال« با چشم انداز 
تبدیل شدن به یکی از رهبران بازار ICT منطقه با ارائه خدمات و راهکارهای هوشمند، اقدام 
به سرمایه گذاری های هوشمندانه مطابق با این رسالت خطیر در سه لایه کسب و کاری خود 
اعم از Core به عنوان کسب و کار اصلی،Near core به عنوان نزدیک به کسب و کار اصلی 

و Beyond core به عنوان فراتر از لایه اصلی کرده ایم.
مدیرکل کسب وکار سازمانی همراه اول »عدم وجود نهاد مستقل و متشکل از همه بازیگران 

در حوزه های تصمیم گیری و اجرا« را حلقه مفقوده در مقوله هوشمندسازی انرژی است.
به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات سیار ایران، »بیست و هشتمین کنفرانس 
بین المللی شبکه های توزیع نیروی برق« از ۱۱ تا ۱۳ اردیبهشت ۱۴۰۳به میزبانی شرکت توزیع 

نیروی برق استان زنجان و با حمایت همراه اول در دانشگاه زنجان برگزار شد.
در حالیکه امید می رود برگزاری چنین رویدادهایی فراهم کننده بستری مناسب برای تبادل 

دانش و تجربیات خبرگان علمی و صنعتی باشد، »معرفی اهمیت هوشمندسازی در حوزه 
توزیع نیروی برق« و »توسعه همکاری های علمی و صنعتی با سایر مراکز علمی جهان« از 

جمله برخی اهداف مهم آن بود.
در همین راستا و طی آخرین روز برگزاری رویداد، پنل »مدیریت مصرف هوشمند« با حضور 
مصطفی درجزی مدیرکل کسب و کار سازمانی همراه اول و نمایندگانی از توانیر و دانشگاه 
های خواجه نصیرالدین طوسی و شهید باهنر برگزار شد. درجزی در این نشست، ارائه خود را 
با محوریت سه موضوع »ضرورت حضور اپراتورهای تلفن همراه در حوزه انرژی«، »جزییات 
همکاری همراه اول در پروژه فهام و هوشمندسازی موتورهای کشاورزی و صنعتی« و »ایجاد 
راهکارهای متنوع برای مدیریت مصرف بخش خانگی و تجاری« داشت و به جایگاه رقابتی 

همراه اول در منطقه پرداخت.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۵۷ درصد از سهم درآمدی بازار ارتباطات سیار در اختیار 
همراه اول است، اظهار کرد: ۵۳ درصد سهم بازار مشترکان فعال نیز در اختیار اپراتور اول 
تلفن همراه است کما اینکه بیش از ۸۰ درصد کانال ارتباطی مشترکان با صنعت برق از طریق 

سیمکارت های همراه اول است.
مدیرکل کسب و کار سازمانی همراه اول با اشاره به سه لایه کسب و کاری این اپراتور عنوان 
کرد: طی سالیان اخیر با توجه به ترسیم ماموریت »تحقق رویای دیجیتال« با چشم انداز 
تبدیل شدن به یکی از رهبران بازار ICT منطقه با ارائه خدمات و راهکارهای هوشمند، اقدام 
به سرمایه گذاری های هوشمندانه مطابق با این رسالت خطیر در سه لایه کسب و کاری خود 
اعم از Core به عنوان کسب و کار اصلی،Near core به عنوان نزدیک به کسب و کار اصلی 

و Beyond core به عنوان فراتر از لایه اصلی کرده ایم.
درجزی ورود همراه اول به حوزه های »سلامت«، »انرژی«، »کشاورزی«، »خدمات عمومی 

و شهری«، »لجستیک و حمل و نقل« و »سبک زندگی« را نیز در قالب مگاپروژه های سازمانی 
تشریح کرد و گفت: به عنوان مثال در مگاپروژه انرژی با هدف پیاده سازی ساختار »انرژی 
هوشمند«، در بخش های هوشمندسازی کنتورهای برق و گاز به عنوان اپراتور انرژی شناخته 
می شویم، ضمن اینکه تفکیک هوشمند مصرف انرژی اعم از آب، برق و گاز را نیز به سرانجام 

رسانده ایم.
وی ادامه داد: ما پیش از هر چیز، مکلف به انجام و آزمون پروژه ها در شبکه گسترده 
ارتباطی خودمان هستیم و در این راستا به »هوشمندسازی کنتور برق سایت های همراه اول« 

اقدام کرده ایم.
مدیرکل کسب و کار سازمانی شرکت ارتباطات سیار ایران اشاره ای به بنچمارک کردن 
های  بینی  پیش  و  تحلیل  مطابق  کرد:  اذعان  انرژی،  حوزه  در  آسیا  و  آمریکا  بازارهای 
Researchandmarkets »بازار جهانی انرژی« با نرخ رشد سالیانه ۶.۸ درصد، از ۶۴۱۶ به 
۸۳۱۵ میلیارد دلار در سال ۲۰۲۷ خواهد رسید و ارزش »بازار جهانی کنتورهای هوشمند« تا 

سال ۲۰۳۰ با نرخ رشد سالیانه ۷.۷ درصد به ۲۵.۳ میلیارد دلار دست خواهد یافت.
درجزی در میان صحبت های خود گزارشی از GSMA در سال ۲۰۲۱ نیز ارائه کرد که در آن 
پر درآمدترین حوزه های خدماتی در سبد درآمدی اپراتورهای بین المللی مشخص و گفته شده 
که به ترتیب سهم تولید ۵۶ درصد، مالی ۳۱ درصد، تجارت الکترونیکی ۲۷ درصد، سلامت 

الکترونیکی ۲۲ درصد، انرژی ۱۴ درصد و کشاورزی نیز ۱۴ درصد است.
وی بازیگران اصلی حوزه هوشمندسازی انرژی در کشور را »مجلس«، »دولت«، »تأمین 
کنندگان اتصال نظیر اپراتورهای تلفن همراه« و »تأمین کنندگان بخش خصوصی« دانست 
و خاطر نشان کرد: در حال حاضر حلقه مفقوده در مقوله هوشمندسازی، عدم وجود نهاد 

مستقل و متشکل از همه بازیگران در حوزه های تصمیم گیری و اجرا است.

عدم وجود نهاد مستقل تصمیم گیر و مجری، حلقه مفقوده هوشمندسازی انرژی


